
Schriftelijke vragen ex. art. 36 RvO inzake Voorkeursvolgorde Zonneparken

Aan het college van B&W
Groningen, 1 november 2023

Omdat de uitbreiding van de energietransitie de snel stijgende vraag naar capaciteit op het net niet 
kan bijhouden, namen het kabinet en de netbeheerders vorige week nieuwe maatregelen. In een 
brief die aan de Kamer werd verstuurd op 26 oktober werd ook de voorkeursvolgorde die eerder al 
werd aangekondigd juridisch verankerd1. Deze voorkeursvolgorde betekent dat zonnepanelen eerst 
op daken moeten worden gelegd, daarna binnen en dichtbij bebouwd gebied. Het gebruik van 
landbouw- en natuurgronden wordt hiermee ontmoedigd. Om de doelen voor voldoende opwek te 
behalen zijn er wel grote projecten voor zonne-energie nodig.

Het is nu noodzaak om de mogelijkheden die er nog wel zijn te benutten om de RES-doelen niet in 
gevaar te brengen. Gemeenten krijgen bijvoorbeeld in de aangekondigde aanpassing van het Besluit 
bouwwerken leefomgeving (Bbl) de mogelijkheid om eigenaren van bestaande utiliteitsgebouwen 
met een gebruiksoppervlakte > 250 m2 te verplichten om de (volledige) dakpotentie te benutten 
voor de opwek van zonne-energie en de juridische verkenning tot verdergaande verplichting van zon
op daken en zonneparkeren lopen door zoals toegelicht in de zonnebrief van 6 juli 2023. Ook blijft 
het Rijk zich inzetten voor meer zon-PV op water en monumenten.

De fracties van D66, Groen Links en Student en Stad hebben daarom de volgende vragen:

1. Deelt het college de zorgen van de indienende fracties over het behalen van de doelen uit 
het Beleidskader Zonneparken van de gemeente Groningen en voor de uitvoering van ons 
RES-bod?

2. Kan het college aangeven welke implicaties deze maatregelen hebben voor de uitvoering 
van deze ambities?

3. Is het college bereid om het plaatsen van zonnepanelen op daken en gevels te intensiveren 
en te versnellen en hierbij gebruik te maken van de mogelijkheden uit het Besluit 
bouwwerken leefomgeving?

4. Is het college bereid om het zoeken naar andere potentieel geschikte gebieden te 
intensiveren en de uitzonderingsmogelijkheden van deze brief optimaal te benutten?

5. Is het college bereid om nogmaals in gesprek te gaan met Rijkswaterstaat om zonnepanelen
op geluidsschermen of in de buurt van Rijkswegen zoals bijvoorbeeld de Zonneroute langs 
de A37 te realiseren?

1 https://www.rijksoverheid.nl/documenten/rapporten/2023/10/26/bestuurlijke-afspraken-rijk-
ipo   -vng-uvw-nbnl-voorkeursvolgorde-zon  
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